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                                               Darłowo, dnia 30 listopada 2012 roku 
BR.0002.12.2012 
 

Protokół Nr XXVII/2012 
 

z XXVII Sesji (nadzwyczajnej) VI kadencji Rady Gminy Darłowo 
z dnia 30 listopada 2012 roku 

pod przewodnictwem  
Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  

  
Sesja nadzwyczajna odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji nadzwyczajnej o godzinie 1000, a zakończył                          
o godzinie 1202. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXVII sesji nadzwyczajnej VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 
30 listopada 2012 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/  
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo  
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy        
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Radny Rady Powiatu Sławieńskiego,  

     Koordynator Samorządowy 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie    
Pan Marcelo Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach                                                                                 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę.  
W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych, głosując jednogłośnie:  
15 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
obecnych na sesji, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 20 ust. 3  ustawy z dnia               
8 marca 1990 o samorządzie gminnym na wniosek Wójta Gminy Darłowo. Art. 20 ust 3 
cytowanej ustawy mówi ponadto, że Przewodniczący Rady obowiązany jest zwołać sesję na 
dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Wniosek Wójta Gminy Darłowo 
o zwołanie sesji został złożony w dniu 27 listopada 2012 roku w Referacie Samorządowym – 
Biurze Rady Gminy. Wobec powyższego sesja została zwołana zgodnie z obowiązującymi 
unormowaniami prawnymi.  
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Ad. 1.2.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. Ponadto Pan 
Przewodniczący przypomniał, że jest to sesja zwołana w trybie nadzwyczajnym, na wniosek, 
wobec czego dodatkowym warunkiem dokonania zmiany w porządku obrad jest przede 
wszystkim zgoda wnioskodawcy na tę zmianę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
chciałby zgłosić wnioski do porządku obrad.  

Nikt wniosków nie zgłosił.  
Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał 

treść porządku obrad, po czym poddał go pod głosowanie. 
W głosowaniu nad przyjęciem porządku obrad wzięło udział 15 Radnych Rady Gminy 
Darłowo, głosując jednogłośnie:  
15 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
/Wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie zwołania sesji w trybie określonym w art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
/Zaproszenie na XXVII sesję nadzwyczajną wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Ad. 2.1. 

Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności przesyłu energii 
elektrycznej na drogach gminnych dla inwestorów budujących wiatraki. 
Druk nr 1/2012XXVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustanowienia służebności przesyłu energii elektrycznej na 
drogach gminnych dla inwestorów budujących wiatraki stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz               
z uzasadnieniem. Pan Wójt oznajmił, że jest to projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
służebności przesyłu i odczytał treść tego projektu. Nadmienił, przy tym, że chce aby Państwo 
Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo dowiedzieli się o tym.  

§ 1. „Wyraża się zgodę na odpłatne obciążenie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo – (wykaz działek i obrębów stanowi załącznik nr 1) – prawem rzeczowym – 
służebnością przesyłu, na rzecz przedsiębiorców, którzy zamierzają wybudować wiatraki.”  

§ 2. „Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.” 
§ 3. „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że uzasadnienie do projektu uchwały stanowi 

protokół negocjacji spisany w dniu 26 listopada 2012 roku w Warszawie, ale sprawa toczy się 
od maja bieżącego roku, i teraz praktycznie jest finał tej sprawy. Protokół spisany jest 
pomiędzy Panią Agnieszką Pawlik – reprezentującą spółki Wind Invest Sp. z o. o. , Jeżyczki 
Wind Invest Sp. z o. o., Dobiesław Wind Invest Sp. z o. o., Krupy Wind Invest Sp. z o. o., 
Nowy Jarosław Wind Invest Sp. z o. o., Stary Jarosław Wind Invest Sp. z o. o., Boryszewo 
Wind Invest Sp. z o. o., Pękanino Wind Invest Sp. z o. o., Gorzyca Wind Invest Sp. z o. o.. 
Pan Wójt oznajmił, ze te wszystkie spółki reprezentuje Pani Agnieszka Pawlik, która jest 
Prezesem. Natomiast ze strony Gminy Darłowo reprezentującym jest Pan Franciszek Kupracz 
Wójt Gminy Darłowo. Następnie Pan Wójt odczytał treść tego protokołu negocjacji:                       
„W związku z planowanym zawarciem przez Strony umowy ustanowienia służebności przesyłu 
na działkach stanowiących drogi gminne (niebędące drogami publicznymi) na terenie Gminy 
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Darłowo, podczas rozmowy telefonicznej w dniu 18 listopada 2012 r. Strony ustaliły, co 
następuje: 
1. Przedstawiciel inwestora przedłożył w dniu 7 listopada 2012 r. Wójtowi Gminy Darłowo 

operat szacunkowy wartości służebności przesyłu kabli energetycznych posadowionych na 
drogach gminnych Darłowa w obrębach: Wiekowice, Porzecze, Dobiesław, Jeżyczki, 
Krupy, Kowalewice, Nowy Jarosław, Stary Jarosław, Boryszewo, Sińczyca.” Pan 
Franciszek Kupracz oznajmił, że dążono do tego, aby te kable jeśli to się da, żeby biegły 
drogami gminnymi, a nie poprzez prywatne działki, a zwłaszcza pola, ponieważ oprócz 
szeregu kłopotów związanych z wykonaniem robót, to Gmina ma na względzie to, że 
bardzo często przerywana jest melioracja, a drogi są od tego, żeby w nich była 
infrastruktura techniczna. Pan Wójt kontynuował czytanie: „Operat z dnia 31 
października 2012 r. wykonany przez Rzeczoznawcę majątkowego Feliksa Jełowieckiego 
(…) określa wartość szacunkową w wysokości 249.200 zł (dwieście czterdzieści dziewięć 
tysięcy dwieście złotych). Operat stanowi załącznik do niniejszego protokołu z negocjacji. 

2. Wójt Gminy Darłowo zaproponował zwiększenie wynagrodzenia trzykrotnie                                 
w porównaniu do wartości szacunkowej operatu. 

3. Inwestor wyraził zgodę na ustanowienie służebności przesyłu za jednorazowym 
wynagrodzeniem wynoszącym 747.391,07 zł płatnym do 27 grudnia 2012 roku                                
z zastrzeżeniem uzyskania wszelkich wymaganych zgód korporacyjnych.  

4. Inwestor oświadczył, iż zawarcie umowy służebności przesyłu będzie możliwe po 
uzyskaniu wszelkich niezbędnych zgód korporacyjnych. Po uzyskaniu ww. zgód Inwestor 
poinformuje Wójta o możliwości zawarcia umowy i ustalą termin zawarcia umowy 
służebności przesyłu.” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że w ciągu sześciu dni to 
będzie załatwione, a wszystko jest u notariusza. Ponadto Pan Wójt oznajmił, że są to 
pieniądze za sam fakt zgody, że Gmina wyraża zgodę, żeby te kable gminnymi drogami szły. 
Pan Wójt oznajmił, że sami wiemy w jakim stanie mamy drogi wewnętrzne, i dodał, że jest to 
szansa przy okazji na wyremontowanie. Pan Franciszek Kupracz oznajmił przy tym, że te 
pieniądze chociaż pożądane jest przeznaczenie ich na remont dróg, to nie są one na ten 
remont, lecz są one za sam fakt zgody. Pan Wójt oznajmił, że stanowi to w jakiś sposób 
wynagrodzenie dla Gminy za cierpliwość. Pan Wójt oznajmił, że wiatraki się kręcą, pieniądze 
idą dla tych, którzy je postawili, a my nie mamy nawet podatku, więc jakaś rekompensata jest 
pożądana. Pan Wójt powiedział, że wybrana została formalnoprawna droga, aby te pieniądze 
w jakiś sposób pozyskać, gdyż są one Gminie potrzebne. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, 
że miał plany na co te pieniądze przeznaczyć, ale na co one jednak będą przeznaczone, 
przedstawi w kolejnym z punktów obrad dzisiejszej sesji. Na zakończenie wypowiedzi 
nadmienił, że jeśli są pytania, to prosi od razu pytać.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:   
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo zadał pytanie odnośnie 

omawianego tematu, przy czym oznajmił, że prosi Pana Wójta aby wyjaśnił ten temat, 
ponieważ w powyższej wypowiedzi oznajmił wszystkim, że to jest tylko zgoda. Pan 
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Kazimierz Grzybak oznajmił, że jako Sołtys rozumie to w ten sposób, że będzie to wszystko 
trwać dotąd, dopóki ta farma wiatrowa będzie istnieć. Pan Sołtys oznajmił, że może jednak 
nie wie tego, w związku z czym prosił o szersze wyjaśnienie tego tematu, zwłaszcza czy                
z tego tytułu, że te kable wbudowane są w drogach gminnych, czy Gmina w przyszłych latach 
będzie dostawać jeszcze jakieś pieniądze, czy jest to jednorazowa wpłata, która będzie 
zamykać całkowicie kwestię tego wszystkiego. Pan Kazimierz Grzybak oznajmił, ze farmy 
wiatrowe funkcjonują dwadzieścia pięć lat, a nawet trzydzieści lat, przy czym nadmienił, że 
prawdopodobnie będzie to trwało dłużej, ponieważ wymienią wiatraki i będą dłużej działały. 
Dlatego jako Sołtys miejscowości w której również są postawione wiatraki chciałby uzyskać 
taką informację. Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo oznajmił, że dugo starał 
się rozgryźć te wszystkie sprawy organizacyjne tych firm wiatrowych, podległości i tego 
wszystkiego, ale po czasie stwierdził, że spasuje, ponieważ dla normalnego człowieka jest to 
nie do pojęcia. Pan Sołtys oznajmił, że tak dużo spółek jest utworzonych, że nie wiadomo za 
co, która odpowiada. Pan Kazimierz Grzybak nadmienił, że w Wiekowie po drogach jeżdżą 
spółki Wind Invest Warszawa, Wind Invest Wiekowice, Wind Invest Boryszewo i jeszcze 
inne. Pan Sołtys oznajmił, że gdyby się do kogoś zwrócić w sprawie dziur na drogach, to 
odpowiadają: „Panie, to nie do mnie, dzwoń Pan do tamtego.” Natomiast, gdy dzwoni się do 
tamtego, ten z kolei odpowiada podobnie: „To nie do mnie, dzwoń do tamtego.” Ponieważ tak 
to wygląda Pan Sołtys oznajmił, że chciałby taką informację od Pana Wójta uzyskać. Czy to 
jest już temat zamknięty, czy może jest to jakiś wstęp, czy Gmina jeszcze będzie negocjować, 
ze na przykład rocznie z tego tytułu będą gminie odprowadzać jakieś opłaty, ponieważ jest to 
termin dwudziestu paru lat.  

Pan Franciszek Kupracz Wójta Gminy Darłowo oznajmił, że oprócz tego, że 
protokół jest napisany, to na każda drogę jest indywidualne uzgodnienie, jest też wykaz 
działek, które to obejmuje. Pan Wójt oznajmił, że będą wpływy z podatku od budowli, od 
tych kabli, które biegną w drogach gminnych co roku dwa procent od wartości budowli. Pan 
Wójt zwrócił uwagę na to, że tych spółek tyle jest, jednak w terenie oznaczone są te spółki,                 
i należy przy tym spostrzec kto jest inwestorem, a kto jest podwykonawcą, gdyż to jest 
istotne. Pan Wójt wyjaśnił, że podwykonawca zrobi swoje i odchodzi, a za to wszystko 
odpowiada Inwestor, w tej chwili Pani Agnieszka Pawlik, która jest Prezesem praktycznie                  
w tych wszystkich spółkach. Pan Wójt oznajmił Panu Przewodniczącemu, że dobrze byłoby, 
gdyby w tych dwóch pierwszych uchwałach Sołtysi zabierali głos, ponieważ te punkty 
dotyczą Sołtysów.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział do Pana Wójta, że trzeci punkt 
również dotyczy sołtysów i prosi, żeby nie tworzyć w trybie nadzwyczajnym kolejnej sesji, 
która blokuje usta ludziom.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji w temacie podjęcia uchwąły. Nikt się nie zgłosił, 
wobec czego Pan Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
15 głosami za,  
0 głosami przeciw,  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXVII/229/2012 w sprawie ustanowienia służebności przesyłu. 
/Uchwała Nr XXVII/229/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.2. 

Podjęcie uchwały w sprawie remontu dróg wewnętrznych przez inwestorów 
budujących wiatraki. Druk nr 2/2012XXVII 
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/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie remontu dróg wewnętrznych przez inwestorów budujących 
wiatraki stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że sesja nadzwyczajna 
jest po to, żeby załatwić konkretne sprawy, a nie dyskutować i gadać sobie. Dlatego Pan Wójt 
prosił o zachowanie porządku, a ponadto oznajmił, że jest punkt „Wolne wnioski”, w którym 
można zabrać głos. Następnie Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w raz z uzasadnieniem. 
§ 1. „Wyraża się zgodę na odpłatne udostępnienie dróg gminnych dla Inwestorów budujących 
wiatraki remont na drogi dojazdowe do elektrowni wiatrowych.” 
§ 2. „Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.” 
§ 3. „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że w uzasadnieniu uchwały 
przytoczył oświadczenie w przedmiocie potwierdzenie zawarcia umowy, które w jakiś sposób 
wyjaśnia o co chodzi. Ponadto Pan Wójt oznajmił, że jest to następna część tego samego 
mienia gminnego jakim dysponuje Wind Invest. Pan Wójt wyjaśnił, że w poprzedniej 
uchwale wyjaśniono, że w tych drogach będzie służebność przesyłu na instalacje elektryczne 
dla kabli, a teraz te drogi będą stanowić dojazd do wiatraków. Pan Wójt oznajmił, że 
wychodzi z założenia, że te drogi jakie są to są, że to dla Gminy wystarczy, natomiast jeśli 
„wiatrakowcom” są potrzebne inne drogi, a oczywiście są potrzebne, ponieważ inny sprzęt po 
nich jeździ, to Gmina nie ma nic przeciw temu, żeby sobie te drogi wyremontowali. Pan Wójt 
oznajmił przy tym, że Gmina wyrazi zgodę, ale ta zgoda musi kosztować. Następnie Pan Wójt 
oznajmił, że do tej pory było tak, że gdy budowali wiatraki i oni remontowali te drogi, to 
Gmina nie brała tych pieniążków, gdyż oni remontowali te drogi i przekazywali w formie 
darowizny wzrost tej wartości. Tak było przy wiatrakach w Cisowie. Pan Wójt nadmienił, że 
będzie zawarta umowa z tymi wszystkimi spółkami, które wymienił przy uzasadnieniu 
poprzedniej uchwały, z tym, że dojdzie tu przedstawiciel tych wszystkich spółek Pan 
Domański, jako Wiceprezes Zarządu tych spółek. Pan Wójt przypomniał, że sprawa toczy się 
od marca. Następnie odczytał treść § 1: 
„1. Inwestor zobowiązuje się wykonać w terminie do dnia 31 marca 2014 roku remont dróg 
wewnętrznych wymienionych w Załączniku nr 6 do niniejszej Umowy, położonych na terenie 
Gminy Darłowo i stanowiących własność Gminy Darłowo (zwany w skrócie „Remontem”)                 
a Gmina Darłowo udostępnia Inwestorowi z dniem 14 marca 2012 r. drogi wewnętrzne 
opisane w Załączniku nr 6, w celu wykonania Remontu. Remont polegał będzie na wykonaniu 
struktur nawierzchni z kruszywa. 
2. Remont jest ściśle związany z działalnością gospodarczą Inwestora – budową elektrowni 
wiatrowych na terenie Gminy Darłowo i jest niezbędny w celu odpowiedniego przystosowania 
dróg, a tym samym niezbędny do zapewnienia możliwości dojazdu na teren budowy dla 
ciężkiego sprzętu transportowego.  
3. Gmina Darłowo zobowiązuje się również do udostępnienia innych dróg wewnętrznych, niż 
wymienione w Załączniku nr 5 do niniejszej Umowy oraz udostępniania działek stanowiących 
jej własność w celu zapewnienia dojazdu Inwestorowi, Generalnemu wykonawcy oraz 
podwykonawcom do terenu inwestycji.  
4. Z tytułu udostępnienia, o którym mowa w ustępie 3 niniejszego paragrafu, Inwestor wniesie 
jednorazową opłatę w wysokości 550.000 zł (słownie: pięćset pięćdziesiąt tysięcy złotych)                      
w celu całkowitego pokrycia zwiększonych kosztów utrzymania należących do Gminy 
Darłowo nieruchomości, które mogą wynikać z korzystania z nich przez „Inwestora” w czasie 
budowy i eksploatacji elektrowni wiatrowych, a także na pokrycie ewentualnych kosztów 
naprawy, odtworzenia oraz przebudowy dróg, o których mowa w ustępie 3 niniejszego 
paragrafu. Powyższa opłata stanowi jedyne świadczenie pieniężne, do którego jest 
zobowiązany Inwestor na podstawie niniejszej umowy.”  
 Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że w dalszym ciągu 
będzie to się odbywało, jak się odbywało przy tych wiatrakach, które już oddane były do 
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użytku. Gmina sukcesywnie będzie te drogi odbierać. Pan Wójt oznajmił przy tym, że jeśli 
nawet coś się stanie i Gmina będzie musiała zrobić, to zwrócą Gminie te pieniążki. Pan Wójt 
powiedział, że za zgodę trzeba zapłacić. Zasadnicze sprawy się powtarzają, i jeśli Państwo 
Sołtysi będą chcieli się zapoznać, to należy się zapoznać z treścią umowy załączoną do 
projektu uchwały. Pan Wójt nadmienił, iż myśli, że każdorazowo będzie to wszystko 
uzupełniane o wystąpienie do Gminy przez Inwestora na załatwienie. Sprawą zajmuje się 
pracownik Urzędu Gminy Pana Janusz Sobieraj. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że 
oczywiście nie dotyczy to dróg, które są robione na działkach prywatnych właścicieli. 
Przedmiotowa sprawa dotyczy tylko dróg gminnych. Ponieważ ostatnio pojawiły się kłopoty 
w rejonie Sińczycy, Nowego Jarosławia, Starego Jarosławia, ponieważ firma spieszy się 
bardzo z terminem wykonania tej inwestycji (gdyż w tym roku mają zaplanowane oddanie 
wiatraków), Pan Wójt oznajmił, że może poradzić jedno: jeśli komuś wjadą w działkę, należy 
dokumentować to w formie dokumentacji fotograficznej, pisać pisma, jeśli coś zostało 
uszkodzone, pisać protokoły. Pan Wójt wspomniał, że Gmina służy faksem. Pan Wójt 
oznajmił, że wówczas oni biorą rzeczoznawców, oceniają stan rzeczy i podpisują umowy. Pan 
Wójt oznajmił wprost, że bardzo długo to trwa i trzeba mieć to udokumentowane. Przykładem 
jest Gmina, gdzie zbierała dokumenty, żeby udowodnić jaka jest historia tego wszystkiego, bo 
w rachubę wchodzi nie tylko to, iż oni remontują drogę, ale fakt składowania ziemi, przy 
czym ustalono, że chcieli handlować tą ziemią. Pan Wójt oznajmił, że jest dużo 
podwykonawców, jednak oni są do zrobienia konkretnej roboty. Pan Wójt oznajmił, że jeśli 
będzie potrzeba aby przy sporządzaniu odpowiedniej dokumentacji obecna była osoba                     
z Urzędu, to Pan Sobieraj ma samochód, którym jeździ i zbiera tę dokumentację. Następnie 
Pan Wójt wyjaśnił, dlaczego te firmy się ociągają. Firmy mają pieniążki przeznaczone                      
w ramach inwestycji, a inwestycja jest taka, że robione są pilne sprawy i niektóre sprawy                 
w tych inwestycjach się nie mieszczą. Finansowane jest to przez konsorcjum bankowe, gdzie 
pieniądze między innymi pochodzą z USA, więc firmy nie chcą przekroczyć wyznaczonych 
terminów. Pan Wójt nadmienił, że sytuacja się mienia wówczas, gdy wiatraki oddane są do 
użytku, do eksploatacji, po otrzymaniu protokołu powiatowego inspektora nadzoru 
budowlanego, że wtedy są tak zwane koszty bieżące i kierownictwo tych firm, mogą tymi 
środkami dysponować. Natomiast pieniążkami, które są przeznaczone na inwestycje ciężko 
jest dysponować, co Pan Wójt oznajmił, że doskonale rozumie. Ponadto Pan Wójt 
opowiedział, że sporządzane są protokoły konieczności, że ci ludzie (ustanowieni na górze) 
nie mają nawet pojęcia co tu się dzieje, ponieważ spoglądają tylko w dokumenty i odhaczają 
to co jest zapisane. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że te wiatraki, które są w Jeżycach, 
Porzeczu, Dobiesławiu, Wiekowicach od stycznia wejdą do formalnej eksploatacji, wiec 
będzie można z tymi firmami rozmawiać. Przy tym Pan Wójt oznajmił, że wówczas firmy 
wrócą do sprawy drużyny „Wiekowianki”. Czyli około marca będą skłonni rozmawiać, gdyż 
będą na tzw. swoim.  

     Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
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15 głosami za,  
0 głosami przeciw,  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXVII/230/2012 w sprawie remontu dróg wewnętrznych przez 
inwestorów budujących wiatraki. 
/Uchwała Nr XXVII/230/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.3. 

Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego udostępnienia pomieszczeń 
biurowych. Druk nr 3/2012XXVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie  nieodpłatnego udostępnienia pomieszczeń biurowych 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że projekt uchwały jest 
zawarty na druku numer trzy i nazywa się „w sprawie kierunków działań Wójta Gminy 
Darłowo”.  
„§ 1. Rada Gminy aprobuje zamiar nieodpłatnego udostępnienia pomieszczeń biurowych 
usytuowanych w budynkach przy ul. Tynieckiego 2 i ul. Dąbrowskiego 4 w Darłowie na 
działalność usługową w zakresie pomocy prawnej i obsługi administracyjnej osób 
wykonujących funkcje publiczne, pracujących w urzędzie i samorządzie mającej na celu 
ochronę ich praw i dóbr w związku z wykonywaniem funkcji i pracy.  
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Gminy Darłowo.” 

Uzasadniając ten projekt uchwały Pan Wójt oznajmił, że do zaproponowania podjęcia 
tej uchwały zdopingowały Go, jako Wójta, wydarzenia z ostatnich dni, a zwłaszcza forma 
przeprowadzenia tego. Pan Wójt oznajmili, że mając na względzie ochronę praw i dóbr, żeby 
dyskusja rzeczowa była, oraz poparta faktami, to bez pomocy prawników się nie obędzie. 
Następnie Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że powzięta jest ustawa w tym zakresie                          
w sprawie wypowiedzi. Pan Wójt oznajmił, że trzeba się szanować, a jeśli coś się mówi, to 
trzeba mieć na to dokumenty. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że, jeśli Rada Gminy 
Darłowo podejmie tę uchwałę, to jako Wójt chętnie nawet w pierwszej kolejności z tego 
skorzysta, gdyż jego osobiście to dotknęło. Pan Wójt oznajmił, że jest połowa kadencji, że 
bardzo się cieszy jeśli ktoś mówi krytycznie, bo wtedy wie, że nie błądzi, ale jeśli to jest 
oparte prawnie, a jeśli nie to nie. Jeśli będzie taka rzecz to trzeba przeciwdziałać. Pan Wójt 
wyjaśnił, że rzecz będzie polegać na tym, że jeśli ktoś z Radnych, Sołtysów, czy Urzędników, 
czy ktoś kto się zajmuje działalnością samorządową i uzna, że jego dobro zostało naruszone                
i przyjdzie z pełnomocnictwem, które prawnikowi, gdyż chce dochodzić tego wszystkiego, to 
Gmina udostępni te pomieszczenia. Pomieszczenia będą udostępniane oczywiście                            
w godzinach i na konkretny wniosek, żeby była możliwość dostępu do dokumentów, do 
spokojnej rozmowy, do zrobienia pewnych czynności. Pan Franciszek Kupracz dla przykładu 
oznajmił, że ma nauczkę ze sprawy związanej ze Spółką Wodno-Ściekową, gdzie jest po 
sadach ciągany i oskarżany nie wiadomo po co i za co. Dlatego od razu powiedział, że 
skorzysta z tego. Pan Wójt oznajmił ponadto, iż wie, że pracownik urzędu – Pan Tadeusz też 
jest skłonny z tego skorzystać. Pan Franciszek Kupracz zaprosił również innych jeśli taka 
okoliczność będzie, do skorzystania z tego.  Następnie Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że 
będzie to na ulicy Tynieckiego, żeby nie było to na „oku Pana Wójta”. Także drugie biuro 
prawne będzie na ul. Tynieckiego, gdzie formalnie i prawnie będzie można obronić własne 
interesy.  

     Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  
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Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał, czy te usługi 

prawnika będą odpłatne, czy nieodpłatne?  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że Gmina nie będzie za to 

płacić. Jak prawnik wygra sprawy to jego wynagrodzenie będzie i to ta osoba będzie płaciła.   
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że chodzi mu                

o to, czy ta osoba, która przyjdzie do tego prawnika będzie musiała temu prawnikowi 
zapłacić.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że jak Pan znajdzie 
prawnika, który za darmo to zrobi, to Pana sprawa.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zadał pytanie skierowane do Pana Prawnika 
obecnego na sesji, żeby rozważył, czy dopuszczalna jest taka ilość punktów w trybie sesji 
nadzwyczajnej, czy jest to zgodne z proceduralnością przeprowadzania sesji. Pan Jan Górski 
oznajmił, że pozostawia to w innych dyskusjach. Następnie powiedział, że uważa iż, sesja 
nadzwyczajna powinna zbierać się w jednym konkretnym punkcie, który w danej sekundzie 
decyduje o życiu Gminy. Pan Jan Górski oznajmił, że przeprowadzana jest kolejna sesja, na 
której dotyka się wieku punktów, które powinny mieć podłoże skonsultowane społecznie,             
a tak się nie dzieje. Następnie Mówca oznajmił, że dnia 12 tego miesiąca rzeczywiście miał 
miejsce pokojowy protest mieszkańców wsi … 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że musi 
przerwać Panu Sołtysowi wypowiedź, ponieważ nie jest na temat omawianego druku projektu 
uchwały. Następnie oznajmił, że jeżeli Pan Sołtys chce w innych tematach się wypowiedzieć, 
to na koniec sesji jest ku temu przeznaczony punkt: „Wolne wnioski.” 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki powiedział, że Pan Przewodniczący na 
posiedzeniu komisji zabrał mu głos mówiąc, że będzie to niemożliwe do przekonania. Pan 
Sołtys zapytał, kiedy będzie można przedyskutować tak ważny punkt społeczny?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że Pan 
Sołtys nie mówi o tym punkcie.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że mówi o tym punkcie i oznajmił, że 
dotykamy czegoś takiego, że … 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zabrał głos Panu 
Sołtysowi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał, czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji. Nikt się nie zgłosił. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki wtrącił głośno mówiąc, że Pan Przewodniczący 
Rady wprowadza zamordyzm, czyli wykorzystuje stronę bycia Przewodniczącym i zabiera 
głos.  

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
15 głosami za,  
0 głosami przeciw,  
0 głosami wstrzymującym 
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podjęła uchwałę Nr XXVII/231/2012 w sprawie nieodpłatnego udostępnienia 
pomieszczeń biurowych. 
/Uchwała Nr XXVII/231/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok.  
Druk nr 4/2012XXVII 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały                       
z uzasadnieniem. Ponadto oznajmił, że zbliżamy się do końca roku, który trzeba zapiąć 
finansowo, a dwie poprzednie uchwały umożliwiają, pozyskanie dodatkowych środków                    
w wysokości miliona trzystu od wiatraków. Pan Wójt oznajmił, że sprawy ujęte na tym druku 
jeszcze nie zamykają tego rocznego rozliczenia finansowego. Pan Franciszek Kupracz 
szczegółowo przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały i omówił je:  
Proponuje się :Zwiększyć dochody Gminy o kwotę                                                                                 1 297 391 zł 
 - z tytułu najmu, dzierżawy składników majątku gminy                                                            1 297 391 zł 
 Zmniejszyć wydatki                                                                                                                         48 800 zł 
 - z tytułu dotacji na dowożenie do szkół                                                                                         48 800 zł 
W wyniku zmniejszenia rozchodów z tytułu spłaty rat i kredytów o kwotę 86 000 zł, proponuje się przeznaczyć na 
wydatki związane z oświatą. 
W/w zmiany proponuje się przeznaczyć na wydatki w kwocie                                                          1 432 191, 00 zł 
- usług melioracyjnych                                                                                                                                  95 000 zł 
* Wiekowice                  900 zł 
* Gleźnowo              44 542 zł 
* Jeżyce                    12 000 zł 
* Domasławice        37 558 zł 
- wydatków administracyjnych                                                                                                                     89 100 zł 
* prowizja od opłat i podatków                                                    30 000 zł 
* zakup materiałów i wyposażenia                                               12 100 zł 
* delegacje służbowe i krajowe                                                      4 000 zł 
* różne opłaty i składki, szkolenia pracowników                           8 000 zł  
*usługi remontowe                                      30 000 zł 
* wynagrodzenie um. zlecenie (audytor)      5 000 zł 
- wynagrodzenie pracowników ośrodka zdrowia                                                                                       247 100 zł 
oraz świetlic socjoterapeutycznych  
- opłata za ubezpieczenie budynków gminy                                                                                                    2 200 zł 
- odsetki od zaciągniętych kredytów i pożyczek                                                                                            65 000 zł 
- dla GOPS Darłowo                                                                                                                                    69 924 zł 
* składki na ubezpieczenie społeczne         26 324 zł 
ośrodka pomocy społecznej  
*zasiłki i pomoc w naturze oraz                 43 600 zł 
składki na ubezp. emerytalne i rentowe  
- wydatki inwestycyjne na kanalizacji                                                                                                           98 000 zł 
sanitarnej gminy 
- oczyszczanie miast i wsi                                                                                                                               2 000 zł 
- oświetlenie uliczne                                                                                                                                      65 000 zł 
- wydatki w świetlicach wiejskich                                                                                                                 80 000 zł 
* zakup opału, energii                                                 70 000 zł 
* wydatki inwestycyjne w świetlicy w Porzeczu          10 000 zł 
(zadanie Budowa świetlicy w Porzeczu) 
- wydatki na oświatę                                                                                                                                   598 867 zł 
* wynagrodzenia dla szkół publicznych                           306 440 zł 
* opał i energia                                                                    9 000 zł 
* dotacja dla szkół niepublicznych                                   178 700 zł 
* opłata za przedszkola                                                       60 000 zł 
* dowożenie uczniów do szkół (Urząd Gminy)                   25 754 zł 
*budowa sali gimnastycznej w Jeżyczkach                           6 200 zł 
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* odpis na zakładowy fundusz świadczeń                          12 773 zł 
socjalny dla nauczycieli  emerytów 
- budowa remizy strażackiej w Dobiesławiu                                                                                                20 000 zł 
(projekt) 
Zwiększenia wydatków w oświacie są jeszcze niewystarczające. 
Ponadto dokonuje się przeniesienia środków w ramach 921, rozdz. 92109 paragrafu 6050 z zadania „Budowa 
świetlicy w Porzeczu” na zadanie pn. „Wykonanie robót budowlanych na obiekcie Gminnym w Porzeczu”. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że dla szkół jest za mało 
pieniążków i na następnej sesji trzeba się tym tematem zająć.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
15 głosami za,  
0 głosami przeciw,  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXVII/232/2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2012 rok. 
/Uchwała Nr XXVII/232/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 
2010 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2011-2020. Druk nr 5/2012XXVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 2010 roku                    
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2011-2020 stanowi załącznik  
nr 14 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że zmiany w budżecie 
tegorocznym powodują skutki wieloletnie, które mają miejsce w latach następnych,                          
a następnie przedstawił projekt wraz z objaśnieniem.   
Do zmian w WPF na 2012 rok do projektu uchwały Nr… 2012 z dnia 30 listopada 2012r. Rady Gminy Darłowo. 

1) Zwiększa się dochody o kwotę                                                                                              1 907 542,14 zł 
z tytułu : 
- otrzymanych dotacji                                                                                                             610 151, 14 zł 
- dochodów własnych                                                                                                           1 297 391,00 zł 

2) Zwiększa się wydatki na kwotę                                                                                             1 993 542,14 zł 
z tytułu: 
- wydatków majątkowych                                                                                                        134 200,00 zł 
- wydatków bieżących                                                                                                           1 859 342,00 zł 

3) Po dokonanych zmianach uległy zmianie  
- przychody 
- rozchody  wynoszą 4 852 507 zł z tytułu spłaty rat pożyczek i kredytów 
- dług gminy  wynosi 12 069 662,88 zł ( w związku z niewykorzystanymi kredytami w poprzednich 
latach 

4) Po dokonanych zmianach budżet gminy zamyka się następującymi kwotami: 
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a) Dochody                                                                                                                       37 999 395,50zł  
- bieżące                  32 608 634,84 zł 
- majątkowe              5 390 760,66 zł 

b) Wydatki                                                                                                                           35 298 395,50 zł 
    - bieżące                      28 271 315,84 zł  
    - majątkowe                 7 027 079,66 zł 
c) Nadwyżka w kwocie                                                                                                          2 701 000,00 zł 
z przeznaczeniem na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek”.  
Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 

Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Radny Pan Łukasz Staniszewski Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie: 
15 głosami za,  
0 głosami przeciw,  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXVII/233/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 
grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2011-2020. 
/Uchwała Nr XXVII/233/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 2.6. 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. (dot. działki 136/1 obręb 
Kopnica) Druk nr 6/2012XXVII 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz               
z uzasadnieniem.  

„§ 1. Wyraża się zgodę na odpłatne nabycie od osoby fizycznej zabudowanej działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 136/1 o pow. 0,0834 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym Kopnica, gmina Darłowo za 
cenę umowną, wynegocjowaną 144.000,00 zł /sto czterdzieści cztery tysiące złotych 00/100/. 

§ 2. Należności związane z zawarciem umowy zostaną zapłacone ze środków budżetowych.  
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy 

Darłowo.” 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że ta uchwała postawiłaby 

kropkę na „i” ponieważ dotyczy działki, o której mówi się od kilku lat. Działka położona jest 
przy szkole w Kopnicy. W tej chwili właścicielem działki jest Pani H. Zaborska. Działka 
zabudowane jest bardzo dużym budynkiem gospodarczym. W poprzednich latach pomimo, że 
wyceniona była na sześćdziesiąt tysięcy, cena jaką proponowali właściciele wynosiła 
dwieście tysięcy złotych. W tej chwili po rozmowach zarówno radnych, Wójta i Szkoły cena 
wynosi sto czterdzieści cztery tysiące złotych pod warunkiem, że w styczniu przedstawiciele 
Gminy będą u Notariusza i zapłacą za te działkę. Wówczas właścicielka jest skłonna do 
sprzedaży. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że na tej działce Gmina wybudowałaby salę 
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gimnastyczną wraz z zapleczem dla potrzeb szkoły. Pan Wójt wyjaśnił, że między innymi, 
gdyby to było wybudowane to budynek szkolny zwolniłby stołówkę, która przeszłaby na 
świetlicę. Taki plan był już za poprzednich kadencji. Ponadto pan Wójt nadmienił, że sprawa 
zagospodarowania tej działki wróci jeszcze na sesji budżetowej, a sala gimnastyczna ładnie 
się nazywa rewitalizacją budynku gospodarczego na cele oświatowe i sportowe. Planowana 
sala gimnastyczna będzie podobna do tej, która jest w Jeżyczkach. W Jeżyczkach gmina 
wydała praktycznie milion sześćset. Na zakończenie Pan Wójt powiedział, że w styczniu 
Gmina zapłaci te pieniążki. Zdaniem Pana Wójta trzeba ten plan sfinalizować, jednak 
oznajmił, że cena jest dużo większa niż wycena.  

Pan Jan Różycki radny Rady Gminy Darłowo oznajmił głośno z ubolewaniem: „No 
właśnie.”  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując wypowiedź oznajmił, że 
jednak dobro i cel, któremu ma to służyć jest pierwszoplanowe. Pan wójt dodał, że na dzisiaj 
ta szkoła została praktycznie bez prawdziwej sali gimnastycznej. Pan wójt prosiło podjęcie tej 
uchwały.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna.  

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo zwróciła się do Rady Gminy 

Darłowo z prośbą o podjęcie tej uchwały uzasadniając, że ta decyzja rozwiąże problem nie 
tylko dzieci z Kopnicy, ale i dzieci dojeżdżających, a być może w przyszłości będzie również 
tam upragniona świetlica.  

Nikt więcej głosu w dyskusji nie zabrał.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów: 
14 głosami za,  
1 głosie przeciw,  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę Nr XXVII/234/2012 w sprawie nabycia nieruchomości. 
/Uchwała Nr XXVII/234/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 3. 
Wolne wnioski. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że chce wierzyć, że jest 
oczekiwany jako ten mówiący, że nie zrobi problemu, bo może być taki moment, kiedy 
będzie się mówić: „Boże niech ten Janek przestanie gadać, bo co on właściwie chce.” Mówca 
oznajmił, że to jest ten problem, że wolałby być oczekiwanym mówcą, a nie mówcą, który 
wymusza na słuchaczach, żeby go słuchali. Pan Sołtys oznajmił, że stała się rzecz trudna do 
zrozumienia, ponieważ przybył na Komisję Rady i również nie miał możliwości 
wypowiedzenia się w sprawie, co jest jego zdaniem głębszą nienormalnością. Pan Jan Górski 
zapytał, jak można rozumieć proceduralność sesji nadzwyczajnej, kiedy Pan Przewodniczący 
mówi: „Janek nie masz prawa głosu.” Mówca oznajmił, że już jest to większy problem jak to 
usankcjonować prawnie. Temat ten Pan Sołtys pozostawił na inny czas. Następnie Pan Jan 
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Górski poruszył sprawy związane z protestem mieszkańców uzdrowiska Dąbki, który miał 
miejsce w dniu 12 listopada 2012 roku. Pan Jan Górski oznajmił, że ludzie miesiącami 
oczekiwali na dialog społeczny z Wójtem Gminy. Przy tym Mówca oznajmił, że w lutym Pan 
Wójt przyrzekł, że będzie się spotykał z Sołtysami, a już po tym nigdy nie było takiej 
możliwości, bo te spotkania z sołtysami się nie odbyły. Pan Jan Górski oznajmił, że to czy 
protest był słuszny można ocenić tylko w czasie, bo sprawy ruszają wolna, jak każde tego 
typu sprawy. Pan Jan Górski oznajmił, że prowokacyjne jest otwieranie przez pana Wójta 
placu do wieców, czy żądania rekompensat finansowych za jakieś krzywdy przechodzi 
zdrowy rozsądek i niepotrzebnie eskaluje społeczne napięcie. Pan Jan Górski zapytał, że jako 
Sołtys, jednostka pomocnicza Gminy, który tłumaczy się przed atakującymi go mediami, co 
ma myśleć o takich poczynaniach Pana Wójta. Następnie oznajmił, że nie wie co ma o tym 
myśleć, że stoi w kropce. Pan Jan Górski oznajmił, szybko mówiąc, że chciałby rozwiązywać 
bieżące problemy publiczne. Następnie Mówca powiedział, że objawiane swoich oczekiwań 
przez mieszkańców Gminy jest na pewno nowością, której wszyscy uczymy się powoli i jak                     
w każdej nauce popełniamy błędy. Pan Jan Górski oznajmił, że pomimo prób przestawienia 
uczestników protestu w niekorzystnym świetle uważa, że była to akcja potrzebna, dobrze 
zorganizowana i zgodna z prawem. Pan Jan Górski powiedział wszystkim słuchaczom, że 
wolność zgromadzeń jest fundamentalnym prawem demokratycznym i nie może podlegać 
dowolnej interpretacji ze strony Wójta Gminy. Prawo wolności pokojowych zgromadzeń 
obok wolności zrzeszenia i wolności słowa stanowi podstawę realizacji innych praw 
obywatelskich i politycznych. Mówca wyjaśnił, że z jednej strony mieszkańcy głoszą, gdzie 
dostrzegają to zło, a z drugiej strony Gmina ma szansę w jakiś sposób szybciej reagować na te 
bolączki społeczne. Pan Jan Górski oznajmił, że służy to obu stronom, w związku z czym 
prosił, żeby absolutnie nie sugerować się jakimikolwiek wypowiedziami, że oto nastąpiła 
kampania wyborcza Jana Górskiego. Mówca oznajmił, o sobie samym, że jest gospodarzem 
wsi Dąbki, Sołtysem tej wsi, który musi z ludem realizować pewne cele. Pan Jan Górski 
powiedział ponadto, że nikt go nie prosi na dzień dzisiejszy, żeby startował w wyborach,                    
w związku z tym nie jest powiedziane, a człowiek honoru jeśli go nie proszą nie podejmuje 
takich decyzji. Na dzień dzisiejszy nikt o to nie prosi i Mówca oznajmił, że wolałby tego 
wątku już dalej nie rozwijać. Dodał tylko, że nie ma jakby naturalnego parcia na władzę                      
i skończył wyjaśniać Radnym, że od trzech dziesięcioleci stara się służyć jako społecznik 
mieszkańców wsi w wielu sprawach, które były różne w owych dziesięcioleciach. Przy tym 
Mówca powiedział, że nie odmawia pomocy, zwłaszcza wtedy, gdy lęk przed Władzą na swój 
sposób paraliżuje ludzi, gdy strach przed konsekwencjami mówienia prawdy o rzeczywistości 
gminnej czasami jest troszeczkę jakby silniejszy od własnej godności. Mówca nadmienił, że 
takie było przesłanie ostatniego wiecu. Pan Jan Górski oznajmił, że myśli, iż Pan Wójt nie 
zrozumiał intencji protestujących. Pan Sołtys stwierdził, że mamy do czynienia z takim 
stanem podobnym trochę do republik bananowych wprowadzając taki naprawdę bardzo ostry 
reżim, który nazywa się zamordyzmem naukowo. Mówca oznajmił, że wprowadzając taki 
zamordyzm Pan Wójt na zewnątrz objawia: „Patrzcie jaki jestem dobry. Oto tu będą ludzie 
mogli do bólu sobie protestować.” Pan Jan Górski oznajmił, że na ten plac nikt już nie pójdzie 
nigdy. Ponadto Pan Jan Górski oznajmił, że ten stan się nie zmienia, gdyż Wysoka Rada 
Gminy dzisiaj zagłosowała nad utworzeniem odrębnego biura do spraw pomocy 
poszkodowanym, w tym poszkodowanym przez ostatni protest. Pan Jan Górski oznajmił, że 
przy podejmowaniu decyzji o budowie tego placu do wieców Pan Wójt skorzystał z prawa 
Wójta i nie konsultował tego z państwem radnymi, podobnie jeśli chodzi o podjęcie dzisiaj 
uchwały przez radę Gminy, znaniem Pan Jan Górskiego Pan Wójt może sobie pootwierać 
biura jakie chce, gdyż jest to funkcją Wójta. Pan Jan Górski głębiej poruszył te sprawę 
podkreślając, że dzieje się tak, iż oto Rada podejmuje Uchwałę. Następnie oznajmił, że może 
to dobrze, że daje to też jakieś wyjście. Pa Jan Górski oznajmił, że zastanowiło go to, że Pan 
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Wójt wyraźnie sugeruje, że na tym społecznym czy sankcjonowanym ustawowo stanowisku 
będzie umieszczał swojego syna, do którego będą ludzie przychodzić i składać żale, a on 
będzie w ich imieniu bronił ich interesów. Jednakże Pan Sołtys oznajmił, że jeśli jest taka 
wola społeczna, to się przed tym ukorzy. Pan Jan Górski oznajmił, że głosując nad tak 
podstępnie nazwaną uchwałą „w sprawie nieodpłatnego udostępnienia pomieszczeń 
biurowych” Radni głosowali niewątpliwie z jakimś wstrzymaniem się na dalsze lata i tak 
słabego rozwoju takiego poziomu rozwoju społeczeństwa obywatelskiego, dla którego taka 
podstawowa wartość konstytucyjnej wolności słowa i wolności do zgromadzeń jest wartością 
jeszcze jakby taką rozszyfrowywaną i poznawaną. Na zakończenie wypowiedzi Mówca 
powiedział, że Pan Wójt oznajmił, że z tego biura będą korzystać również pracownicy, 
wymieniając Pana Tadeusza Bierniukiewicza. Pan Jan Górski oznajmił, że uważa, że Pan 
Tadeusz Bierniukiewicz jest tak wiele majętnym człowiekiem, że bez większego wysiłku                   
z powództwa cywilnego może wystąpić przeciwko organizatorom jako sam, jako osoba 
fizyczna, gdyż to kosztuje naprawdę parę złotych, oczywiście jeśli jest przekonany, ze został 
skrzywdzony w tym proteście. Mówca podziękował za uwagę.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że czas szybko biegnie                 
i nie ma okazji rozmawiać o różnych rzeczach. Pan Wójt oznajmił, że dla niego Sołtys Dąbek 
Pan Jan Górski potrzebny jest jak krew do życia, i że go szanuje i nad wyrażaniem się 
żadnych złośliwości w stosunku do niego nie ma. Pan Wójt wprost powiedział, że pewne 
rzeczy wymagają miejsca i czasu. Rada jest po to, żeby załatwiać określone sprawy, a nie jest 
okazją do wygłaszania monologów i pouczania. Pan Wójt nadmienił, żeby się nawzajem 
szanować i jeśli coś już mówimy, a kierujemy to do kogoś, Pan Wójt prosił, żeby to było 
konsekwentne. Pan Wójt oznajmił, że to, iż Pan Jan Górski powiedział pierwszoplanowo, że 
będzie tam „syn Kupracza bronił poszkodowanych.” Pan Franciszek Kupracz oznajmił wprost 
i dosłownie: „Ja Kupracz po prostu jego wezmę dla siebie. Każdy może mieć sobie kogo chce. 
Ja gram w otwarte karty.” Kontynuując Pan Wójt oznajmił, że nie poprzez zaskoczenie, nie 
przez jakąś inną wymyśloną teorię. Pan Wójt oznajmił, że po prostu takie są fakty. Ponadto 
oznajmił, iż uważa, że raz można na to popatrzeć tolerancyjnie, to można to popuścić, ale jeśli 
to się powtarza, a widzi ten ton dalej się powtarza, to w końcu ktoś niech to osądzi. Pan Wójt 
oznajmił przy tym, że to rzeczywiście tylko sprawa z powództwa cywilnego. To jest jedna 
sprawa, żeby była jasność. Druga sprawa, to poruszony przez Pana Sołtysa temat spotkania                
z Sołtysami. „Tak było planowane, jest planowane spotkanie z Sołtysami, ale cóż ja się 
spotkam jeśli sprawy dotyczące między innymi sołtysów, zwłaszcza funduszu sołeckiego 
dopiero wczoraj były rozpatrywane przez Urząd.” Pan Wójt oznajmił, że nawet nie wie jakie 
jest rozstrzygnięcie, a są to sprawy zasadnicze, bo Pan Kontrolujący te sprawy postawił 
szereg może nie zarzutów, ale wskazał, gdzie się z czymś nie zgadza z niektórymi faktami,              
a nawet kazał zwrócić dziewiętnaście tysięcy dopłaty do wojewody, gdyż nieprawnie zostało 
to wykorzystane. Pan Wójt dodał do tego zebrania sołeckie, które nieprawnie podejmują 
uchwały. Pan Wójt oznajmił, że jest po to statut, są w nim podane zasady i terminy, wobec 
czego nie można na szybkiego zrobić zebranie i sporządzić protokół. Pan Wójt wyjaśnił, że 
dotąd to tak było, że nikt nie patrzał na to, ale przyszedł Pan, który daty sprawdzał 
zawiadomień i procedurę całą i powiedział, że nie ważne są te uchwały. Pan Wójt oznajmił, 
że zbagatelizował to, odpuścił i nie zakwestionował, a to przełożył na konkretne pieniążki. 
Następnie Pan Wójt oznajmił, że zbiera się dużo spraw, a ze swej strony rozumie, że można 
mieć pretensje o te spotkania, ale zapewnił, że dojdzie do tych spotkań. Pan Wójt nadmienił, 
że chce przyjść na to spotkanie z czymś, co ułatwiało by współpracę.  

Następną sprawę, którą Pan Wójt poruszył są media. Pan Wójt oznajmił, żeby nie 
dawać się omamić, gdyż te media zapraszane były przez Pana Sołtysa, Przedmówcę. Pan 
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Wójt powiedział, że media nawet nie rozmawiały z nim. Nagłośnienie tego. Pan Wójt 
oznajmił, że ma taką zasadę, że nawet w rodzinie, gdy coś jest problematycznego, to należy 
prac te brudy we własnym gronie. Pan Wójt oznajmił, że to nie służy nam tak samo, jak ta 
antyreklama odnośnie opłaty uzdrowiskowej, której my nie ponosimy. Pan Wójt powiedział: 
„W tych takich trudnych czasach, gdzie każdy się bije o własne interesy, o pieniądze, to tylko 
jest woda na młyn na niekorzyść naszą. Myślicie, że ktoś to zrozumie? Każdy żyje swoimi 
sprawami i tylko czeka, żeby u kogoś coś znaleźć. Trochę rozsądku trzeba i to zdrowego 
rozsądku.”  Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że zrobił ten plac nie tylko po to, żeby można 
było tam przyjść, ale i można coś wywiesić. Pan Wójt jest zdanie, że jeden protestuje a drugi 
pracuje, ale każdy ma możliwość skorzystać. Jak będzie potrzeba to ktoś sobie skorzysta. Jeśli 
nie – to nie skorzysta. Pan Wójt uważa, że tyle jest problemów, i to nie jest tak, że takie proste 
są rozwiązania tych problemów, że takie jasne, że można je tak rozwiązać. Pan Wójt 
oznajmił, że trzeba się tego spodziewać, a żeby społeczeństwo było obywatelskie to trzeba 
dać możliwości. Pan Wójt nadmienił, że trzeba też odwagi, żeby swoje powiedzieć. Następnie 
oznajmił, że za odwagę ceni Pana Jana Górskiego, przy czym radził, żeby trochę gryźć się               
w język, bo swoje sprawy pan Wójt załatwi, ale o sprawy gminne tu chodzi.  

Pan Franciszek Kupracz poruszył kolejną sprawę, a mianowicie oznajmił, że prosił 
Radnych i będzie prosił Sołtysów, że są pewne zdarzenia, które wymagają trochę czasu                      
i pewnych rad. Pan Wójt powiedział, że jeśli są sprawy do załatwienia w Gminie to załatwmy 
je w gminie. Przy tym Pan Wójt nadmienił, że ma wrażenie, że posiedzenia Rady służą żeby 
tylko się wygadać, a reszta rzeczy idzie, a każdy myśli żeby tylko swoje załatwić. Pan Wójt 
oznajmił, ze widać to zwłaszcza wtedy, gdy są dłuższe posiedzenia Rady i kto wtedy zostaje. 
Pan Wójt oznajmił, że to jest konsekwencja tego, że jak się przyjmie na siebie obowiązek, to 
musi zostać do końca i porozmawiać. Pan Wójt przy tym przypomniał, że nie trzeba się 
godzić, wystarczy mieć swoje zdanie.  

Pan Franciszek Kupracz poruszył sprawę opłaty uzdrowiskowej. jeśli chodzi                 
o ostatnio podjęta uchwałę Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawki opłaty 
uzdrowiskowej to włączona do sprawy jest Regionalna Izba Obrachunkowa, która bada 
zgodność z prawem treść tej uchwały. Pan Wójt oznajmił, że w przedmiotowej sprawie 
rozmawiał zarówno osobiście jak i telefonicznie, ale zobaczymy jakie będzie rozstrzygnięcie. 
Tak jest kolej rzeczy. Pan Wójt oznajmił, że nie za wszystko co w Gminie się dzieje 
odpowiada Rada, Wójt. Pan Wójt oznajmił, że to nie jest tak. Następnie prosił, żeby wraz                
z końcem roku, w zbliżającym się nowym rokiem było trochę spokoju, żeby sobie zdrowie 
szanować. Tym bardziej że ten rok jest szczególny. Pan Wójt oznajmił, że będziemy 
rozmawiali o budżecie, który na pewni nie zaspokaja potrzeb wszystkich. Gmina ma 
możliwości takie, a potrzeb jest dużo i trzeba coś wybrać. Na zakończenie Pan Wójt 
powiedział: „Rozmawiajmy.” Następnie podziękował.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że nie zapraszał na żaden plac 
żadnych mediów, że to on został sterroryzowany przez media do przyjazdu z Koszalina tutaj, 
żeby zając jakieś stanowisko. Pan Sołtys oznajmił, że opłata uzdrowiskowa była błędnie 
naliczona w Gminie i będzie nad tym pracować.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że Władze Gminy chcą 
zrobić dużo w Dąbkach w uzdrowisku, ale środków finansowych nie ma dużo. Wobec tego 
Pan Wójt zapytał za jakie pieniądze ma być to zrobione? Następnie zapytał, czy z nieba ktoś 
je zrzuci? Pan Franciszek Kupracz podkreślił, że to są pieniądze z wewnątrz, które 
przychodzą i zamiast służyć, żeby jak najwięcej tych pieniążków przyszło, to mieszkańcy 
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wprost przeciwnie obierają postawę. Pan Wójt przypomniał, że Gmina przez trzy lata 
obniżała wysokość tej opłaty. Następnie zadał pytanie co to dało? Odpowiedział, że stoimy                
w miejscu i drepczemy. Pan Wójt powiedział, że kosztem innych miejscowości niektóre 
rzeczy inwestycyjne zostały zrobione. Pan Wójt nadmienił, że opłatę uzdrowiskową w innych 
uzdrowiskach ludzie płaca w wysokości ponad cztery złote i nawet nikt z tego nie robi 
problemu, a wręcz dba, żeby to było zapłacone. Oznajmił, że sam na oczy to widział zarówno 
Pan Wójt osobiście jak i jeden z Radnych. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że (protestujący) 
aby temat znaleźć, bo to jest czterdzieści procent wzrostu, że to ładnie brzmi, to uderzyli. Pan 
Wójt powiedział, że kij zawsze ma dwa końce. Pan Wójt podkreślił, że są to pieniądze tych, 
którzy przyjeżdżają z zewnątrz, że to nie są pieniądze naszych mieszkańców Gminy. Pan 
Wójt oznajmił, że teorie do tego można zawsze znaleźć. Pan Wójt zaproponował mówienie                 
o wszystkim, że ludzie coś chcą, ale od siebie nic nie chcą dodać. Pan Wójt powiedział, że               
w taki sposób daleko się nie zajdzie i nikt za nas tego nie zarobi, podobnie jak w każdym 
domu musimy to organizować jak gospodarstwo i inaczej nie da rady.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Małgorzacie Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, że po pierwsze chciała się 
zgodzić ze słowami Pana Wójta w kwestii, że sprawy newralgiczne powinno się załatwiać 
tutaj w Gminie na takiej sesji. Pani Sołtys oznajmiła, że to jest miejsce, gdzie wszyscy 
powinni załatwić swoje problemy. Pani Sołtys oznajmiła, że całkowicie nie zgadza się                    
z Panem Janem Górskim, że jeżeli Gmina nie daje Rady, (o czym Pani Sołtys mówiła, iż wie 
bardzo dobrze, gdyż wielokrotnie mówiła, pisała, prosiła) żeby problemy wsi zostały 
omawiane tu wewnątrz.  Jakie były tego efekty Mówczyni oznajmiła, że wszyscy jako Radni 
doskonale wiedzą. Pani Sołtys nadmieniła przy tym, że gościła Radnych na zakończenie 
sezonu, gdy rzeczywiście przyjechali niemal wszyscy Radni. Pan Sołtys oznajmiła, że 
Państwo radni doskonale wiedzą jak jest. Następnie powiedziała, że każde wyjście                          
z problemem na zewnątrz to tak naprawdę porażka Gminy. Zdaniem Pani Sołtys jest to 
niejako przesłanie, że Gmina nie daje rady. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że nie idzie do 
Postomina, bo na przykład jej się cokolwiek bardziej podoba, lecz jej zdaniem wszystko co 
dotąd mogła zrobić tu z Władzami Gminy to były drzwi niejako zamknięte. Pani Sołtys 
oznajmiła, że mieszkańcy wioski czują się niejako zaparci w otwartych drzwiach lecz 
wykopywani, wypychani przez władze. Pani Sołtys oznajmiła, że wie, że Radni zrobili taki 
piękny gest i powiedzieli, że chcą tę miejscowość. Mówczyni oznajmiła: „To jest proszę 
Państwa taki sygnał, że  nie jesteśmy w stanie, że nikt nie leci, no chyba, że rzeczywiście ma 
dziwne parcie na to, żeby zamiast wszystkie wykorzystać drogi …, żeby robić jakiś tam show. 
Ale rozpatrujemy to w kategoriach normalnych ludzi i tak nie jest, dlatego zgadzam się                     
z Panem Wójtem. Tylko takich rozmów nie ma proszę Państwa. naprawdę nie ma.” Pani 
Sołtys oznajmiła, że skoro sprawa Wicia znalazła taki finał, a nie inny, to w niczym nie 
rozwiązuje tego, że problem jest rozwiązany. Pani Sołtys oznajmiła, że to, że miejscowość 
Wicie nie przeszła do tego Postomina z takich czy innych względów to jest jednym z takich 
punktów możliwych do załatwienia ich problemów. Pani Sołtys oznajmiła, że to nie jest 
chyba żadna nowość, że zwrócą się teraz w innym kierunku. Mówczyni podkreśliła, że 
dopóki problem merytorycznie nie jest załatwiony, to nie jest nic załatwione. Pani Sołtys 
oznajmiła, że pan Wójt nie może oczekiwać, że ten problem załatwimy tu wewnątrz u siebie, 
kiedy problemu załatwić nie można. Pani Sołtys oznajmiła, że dlatego chcą z tym wyjść na 
zewnątrz. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że zgadza się z Panem Wójtem, żeby w okresie 
świąt zachować spokój, ale po świętach problem nie przestanie istnieć, dlatego mieszkańcy 
Wicia chcą wyjść z tym na zewnątrz dopóki on nie będzie rozwiązany.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie poruszyła ponadto temat opłaty 
klimatycznej przypominając, że Radni na poprzedniej sesji zaczęli się nad tym zastanawiać. 
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Pani Sołtys oznajmiła przy tym, że nie do końca jest z tego dumna, ale trochę jest. Mówczyni 
oznajmiła, że nie można tego tak bezkarnie porównać do tego, że inne uzdrowiska mają takie 
stawki 4,26 zł jak na przykład Świnoujście, a Gmina nie jest gorsza bo ma 4,20 zł dla Dąbek. 
Mówczyni zapytała jak można porównać te parki zdrojowe, to wszystko co utrzymuje 
samorząd „naprawdę paśny” tamtego uzdrowiska w porównaniu do Dąbek? Pani Małgorzata 
Żugaj nazwała to błędnym kołem. Pani Sołtys powiedziała, że władze mówią, że te pieniądze 
trzeba pozyskać bo trzeba zainwestować, podczas gdy mieszkańcy tych miejscowości przez 
lata doświadczenia wiedzą… tu Pani Sołtys określiła miejscowość Wicie niejako margines, 
który daje podatki, które do nich nie wracają. Mówczyni oznajmiła, że brak jest już jej 
motywacji, pomimo tego iż jest osobą, która zawsze płaciła podatki. A następnie oznajmiła, 
że z systemem generalnie nie opłaca się walczyć, dlatego należy swoje regulować. Pani Sołtys 
powiedziała, że jednak nie ma motywacji by swoich sąsiadów motywować. Pani Małgorzata 
Żugaj nadmieniła, że nie wie, czy jest teraz rozumiana. Następnie Mówczyni powiedziała, że 
gdyby wiedziała, że na przykład dwieście tysięcy miejscowość oddała do Gminy w podatkach 
klimatycznych, i wraca to do nich, nie mówiąc, że powinno wrócić czterysta tysięcy, to 
mieszkańcy zorganizowaliby sobie sami we własnym gronie prace. Pani Sołtys oznajmiła, że 
wówczas wiedzieliby, że sami wypracowują sonie te pieniądze i będą tego efekty. Wówczas 
każdy by wiedział, że pracuje na swoją Gminę, swoją wieś. Pani Sołtys zapytała jak można 
oceniać tych mieszkańców, że nie mają parcia na zbieranie tych podatków?  
Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie kontynuowała wypowiedź pytając, czy 
Państwo Radni wiedzą jaki jest wstyd tłumaczyć się widząc jak goście brną … Pani Sołtys 
nadmieniła, że kiedyś wykorzysta tutaj wspaniałe możliwości slajdów i pokaże z sezonu 
zdjęcia, których ma sporo. Między innymi takie zdjęcie, na którym widać jak rodzina po 
siatce wspina się, żeby mogła przejść na druga stronę, bo tyle wody było. Następnie Pani 
Sołtys poruszyła propozycję Rady, żeby dzieci nie miały zniżek i zapytała jak to może tak 
być, żeby dzieci nie miały zniżek, podczas gdy jest jedno tylko wejście na plażę. Pani Sołtys 
nadmieniła, że jest osobą, która uprawia sporty, ale przejście na plażę w miejscowości Wicie 
jest jednak wyzwaniem, gdyż jest sporą niecką bardzo piaszczystą. Mówczyni zapytała, kto 
jest autorem tego pomysłu, żeby dzieci nie miały zniżek? Następnie oznajmiła, że poprosi tę 
osobę, żeby przeszła na plażę podczas gdy zostanie nakręcony film instruktarzowy o tym,                
w jaki sposób przechodzić na plażę. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że nie można robić 
takich odnośników, że inne miejscowości mają, płaca wysokie podatki i są zadowoleni. 
Mówczyni podkreśliła, że nikt by się nie burzył, gdyby to miało ręce i nogi.  
Pan Łukasz Staniszewski Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad. 

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie kontynuowała wypowiedź, mówiąc, że 
nie dobrze się stało, że Państwo Radni podjęli tę uchwałę o tym ustanowieniu bezpłatnego 
(pomieszczenia) urzędu. Pani Sołtys oznajmiła, że Pan Wójt jest niekonsekwentny w tym,                  
o czym mówi, ponieważ z jednej strony namawia słuchaczy do czegoś dobrego, żeby 
załatwione było między sobą. Natomiast z drugiej strony robi taki gest „nietajny”. Pani 
Małgorzata Żugaj oznajmiła, że rozumie, iż Gmina traci na wizerunku. Pani Sołtys 
powiedziała, że miała w ręku gazetę, w której opublikowany był tekst pisma, które Sołtysi                          
w oryginale otrzymali od Pana Wójta, którego treścią była odpowiedź Pana Wójta na protest. 
Pani Sołtys oznajmiła, że to nie powinno było się ukazać, między innymi dlatego chociażby, 
że tekst był niepoprawny. Ukazuje to nie tylko Pana Wójta ale cała Gminę w niekorzystnym 
świetle. Ponadto Pani Sołtys poruszyła temat nagrania ukazanego w teleekspresie, gdzie Pan 
Wójt wychyla się przez okno. Pani Sołtys oznajmiła, że brzydko wyglądał ten plac, który 
demonstrował Pan Wójt, co cała Polska oglądała. Mówczyni dopowiedziała, że też jest 
przeciw temu. Ponadto oznajmiła, że tu jest siła nacisku, bo jeśli nie daje się rady tak, to idzie 
się dalej, a zamiatanie problemów pod dywan właśnie takim echem zawsze będzie fiaskiem. 
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Pani Sołtys Wicia oznajmiła, że bardzo chętnie usiadłaby z Radnymi i porozmawiała, 
dlaczego nie podnieść progu podatku klimatycznego, o mobilizacji ludzi żeby uczciwie 
pobierali ten podatek i o większym wpływie w związku z budżetem. Pani Małgorzata Żugaj 
powtórzyła, że chętnie chciałaby z Radnymi rozmawiać. Pani Sołtys wyraziła 
niezadowolenie, że na początku listopada usłyszała, iż jest już za późno, aby rozmawiać                     
o podatku klimatycznym.  Wyjaśniła, że jest chętna do tych rozmów i zachęciła, aby 
podejmować akcje, które ten problem rozwiążą.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że jest i pogoda i czas, bo 
jest w pół do dwunastej, aby porozmawiać. Pan Wójt powiedział, że zarówno Pan Jan Górski 
jak i Pani Sołtys Wicia bardzo ładnie mówili, a jakby tego posłuchał człowiek z zewnątrz                   
i Nieznań realiów jakie są w Gminie, to też dwoma rękoma przyklasnąłby na ich żądania, 
gdyż rzeczywiście wygląda to jak dwa plus dwa, że równa się cztery. Pan Wójt oznajmił, że 
przechodząc na „dół naszej Gminy”, to ktoś powie jaka to jest rozmowa. Następnie Pan Wójt 
zapytał Panią Sołtys jaka to jest rozmowa, jeśli przybrana forma tej rozmowy jest taka, że 
najpierw jest wystosowane pismo z gotową odmowną odpowiedzią, przy czym Pani Sołtys 
nalega by Zastępca Wójta ten dokument podpisał, aby mieć dowód jak wygląda traktowane 
jest to sołectwo. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że wszystko to polega na tym, że miedzy 
innymi z tych znaczących miejscowości jak Dąbki i Wicie, to ta rozmowa nie jest naciskiem, 
lecz jest szantażem. Pan Franciszek Kupracz powiedział, że zapomina się w tej Gminie, że nie 
tylko jest Wicie i Dąbki, bo żyją tu ludzie od lat, (Pan Wójt porównał, że pani Sołtys mówiła, 
iż nie może dojść na plażę, aby odpocząć), którzy między innymi jak Pan M., który mieszka 
w Jeżyczkach tyle lat i nawet do domu nie może dojść. Pan Wójt wyjaśnił, że nie mówi tego 
po to, żeby odbić tzw. piłeczkę, lecz aby podkreślić, że trzeba wszystko ważyć. Pan Wójt 
wyjaśnił, że samo napisanie nie od razu daje por zadany efekt. Pan Wójt tłumaczył, że rzecz 
polega na tym, żeby drogą kompromisu wybrać z tego, gdyż potrzeb jest bardzo dużo,                       
i poukładać trzeba to wszystko. Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wprost 
oznajmił, że dla niego jako Wójta Franciszka Kupracza ważna jest cała Gmina, a w tej 
Gminie najważniejsze oświata i zdrowie. Pan Wójt oznajmił, że Wicie jest miejscowością,               
w której robi się interesy, interesy z których powinno wystarczyć zarówno na Wicie jak i na 
Gminę. Pan Wójt podkreślił, że tak to trzeba liczyć i poukładać wszystko w cyfrach. Pan Wójt 
nadmienił, że chociaż może te cyfry niestety kogoś nudzą, to jednak wychodzi to wszystko                 
z tych cyfr. Pan Wójt powiedział, że nie ma pretensji o to, że mieszkańcy Wicia podjęli 
decyzje o odłączeniu się od Gminy, ponieważ wie, iż takie mamy czasy. Pan Wójt oznajmił, 
że wybór jest ograniczony możliwościami. Pan Wójt oznajmił, że uważa iż są sprawy bardzo 
trudne, w których zarówno Wicie i Dąbki również powinny wymieniać zdanie. Pan Wójt 
oznajmił, że ludzie z tych miejscowości myślą tak, że jak u nich coś się zrobi, to Gminę 
będzie stać, żeby też zrobić. Pan Wójt oznajmił, że to nie jest tak i nie da rady tego tak zrobić. 
Pan Wójt oznajmił, że na spotkaniu ponad godzinę przytaczał cyfry, za które odpowiada.    
Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo wyszedł z sali obrad.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuował wypowiedź, że niektórzy 
mieszkańcy z góry nastawieni są, ze oni chcą dobrze a pozostali źle. Pan Franciszek Kupracz 
oznajmił, że chciałby, żeby jak najwięcej było zrobione w Wiciu i w Dąbkach i powiedział, 
wprost, że mnie wie jak się dalej losy potoczą, ale uważa, ze wszystkie siły i środki powinny 
być skierowane na uzdrowisko. Nawet Wicie jest w drugiej kolejności, oznajmił, Pan Wójt                
i dodał, że tam jest interes nie tylko dla Gminy ale i dla mieszkańców. Do tego potrzebne są 
duże wydatki. Pan Wójt oznajmił, że trzeba tak się skupić, ponieważ sprawy pozostałej części 
w jakiś sposób są pozałatwiane. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że przykro to mówić, ale 
w jakiś sposób trzeba coś wybrać. Pan Wójt oznajmił, że ubarwianie tego wszystkiego jako 
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margines nie jest stosowne, gdyż takich marginesów było by bardzo dużo, dlatego prosił                     
o zrozumienie i wyważenie tego wszystkiego. Pan Wójt oznajmił, że ładnie te wypowiedzi 
Sołtysów brzmią, i w telewizji pokazują ich, a telewizja tylko czeka na takie rzeczy. Pan Wójt 
nadmienił, że osobiście sam boi się występować przed mediami ponieważ wie, że oni zrobią      
z tego co chcą, czyli coś wytną, coś podepną, tylko  żeby z tego była sensacja. Pan Wójt 
oznajmił Pani Małgorzacie Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie zapewniając, że mieszkańcy Wicia 
dla władz Gminy byli mieszkańcami są i będą nimi, a te wszystkie działania trzeba poukładać. 
Ze swojej strony pan Wójt przy tym przypomniał, że najpierw Uzdrowisko Dąbki. Natomiast 
w Wiciu jako pierwszą, należy zrobić drogę wjazdową do centrum i pozostałe sprawy 
poukładać i jakiś plan przyjąć. Pan Wójt nadmienił, że dużo tych pieniążków do dyspozycji 
nie ma, bo z budżetu Gminy jeśli będzie 20 % na inwestycje szło, to będzie dobrze. Pan Wójt 
zoanjmił, że jest to w granicach czterech milionów. Następnie odpowiadając na pytanie: „Co 
za to można zrobić? – Pan Wójt odpowiedział: „Poukładać to.”  Poza tym Pan Franciszek 
Kupracz oznajmił, że to, iż mieszkańcy mają dobre dotarcie do mediów, to dobrze, bo mówią 
o Gminie, ale z tego co słuchacze odbierają, to Pan Wójt oznajmił wprost, że śmieją się                     
z tego. Pan Wójt powiedział, że te same problemy, tylko w większej skali mają również inni. 
Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że był w Jarosławcu w Panoramie, bardzo pięknym 
ośrodku, który chętnie widziałby w Dąbkach, ponieważ i trawę mają skoszoną, pozbieraną, 
czego żaden GZUP nie musi zbierać, gdyż oni sami zbierają. Jednak do dziś dnia do 
głównego wyjścia niema 25 metrów drogi przez Gminę zrobionej, a właściciel nie chwali się    
i nie rozgłasza tego, ze nazbiera pieniędzy, bo też innymi drogami dojeżdża do siebie to zrobi 
i to. Pan Wójt oznajmił, że nawet Apollo w Darłowie, żeby mieć jakiś dojazd, żeby droga 
jakąś wizytówką była, to dogadał się z Burmistrzem i wyszedł poza swoje granice i zrobił ten 
park za darmo, uzbroił, ponieważ do niego przyjeżdżają ludzie, żeby wizytówka taka była. 
Natomiast w Gminie Darłowo robi się taką atmosferę, żeby Gmina nie tylko za granicą, ale 
wręcz w środku wszystko zrobiła. Pan Wójt oznajmił, że przeceniane są możliwości Gminy. 
Pan Wójt podkreślił, że przy tym trzeba zejść na cyfry, którymi się obraca. Pan Franciszek 
Kupracz wręcz podkreślił, żeby ‘obracać w cyfrach’, ponieważ jest to podstawa możliwości 
Gminy. Następnie Pan Wójt oznajmił, że lubi, gdy mówią pan Jan Górski Sołtys Sołectwa 
Dąbki oraz Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie, gdyż ich wypowiedzi ładnie 
brzmią i są poukładane, ale wynika z nich, że niejako trzeba zrobić tylko te dwie 
miejscowości a resztę Gminy zostawić. Pan Wójt powiedział, że jednak tak nie da rady, i od 
tego trzeba zacząć, aby poukładać wszystko. Pan Franciszek Kupracz zaproponował, że jeśli 
trzeba zrobić większy wysiłek finansowy, to proponuje zrobić najpierw Uzdrowisko Dąbki, 
zwłaszcza całą miejscowość Dąbki, a następnie Bobolin. Pan Franciszek Kupracz oznajmił, 
że taka jest prawda i prosił, aby nie stawiać władz pod murem pisząc takie pisma jak na 
przykład w sprawie podatków. Pan Wójt oznajmił, że może patrzy się na to zbyt 
tolerancyjnie. Następnie dodał, że są duże rezerwy, jednak w tych trudnych czasach 
kryzysowych nikt nie chce podcinać gałęzi na której siedzi. Pan Wójt oznajmił, że pieniążki 
są potrzebne, nawet z opłat miejscowej i uzdrowiskowej. Pan Wójt oznajmił, że te opłaty 
liczy w bardzo prosty sposób biorąc pod uwagę liczbę miejsc noclegowych w sezonie, gdy 
wszystkie pokoje są zajęte, i porównuje ile jest wpłaconych opłat z tego tytułu, w związku               
z czym widzi, że niestety jest to nieszczelne. Pan Wójt niejako nawoływał, żeby wszyscy 
zrobili coś, aby było to szczelne, a nie tylko skupiać uwagę na porządku. Pan Wójt 
proponował, żeby każdy jak robi na swojej nieruchomości porządek, żeby zrobił również taki 
porządek za płotem, nie chcąc przy tym wspominać, że to jest administracyjny wymóg, bo to 
robi się zarówno dla siebie, jak i dla innych. Mówca oznajmił, że żądać i żądać można 
oczywiście dużo. Następnie oznajmił, że nikt nie robi tego złośliwie i zapytał czy nie chciałby 
zrobić wszystkiego? Pan Wójt odpowiedział, że oczywiście chcielibyśmy żeby wszystko było 
zrobione, żeby było przyjemnie. Następnie oznajmił, że Pani Sołtys mówiła o czterystu 
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tysiącach złotych to co z tego, jak milion trzysta jest z określonych miejscowości pieniędzy, 
które powinny właśnie w te drogi iść, jak na przykład obok Pana Mili, gdzie ci ludzie latami 
na nie czekają, jednak wykazują zrozumienie zdając sobie sprawę, że są również inne 
ważniejsze sprawy. Ci ludzie tyle już czekali i mówią, że jeszcze poczekają. Pan Wójt 
oznajmił, że podczas gdy Gmina chociaż pięćdziesiąt metrów drogi układała z płyt JUMBO, 
to ci ludzie oznajmiali, że Gmina pamiętała o tym. Pan Franciszek Kupracz zachęcił by 
patrzeć na cała gminę, a nie tylko na dwie miejscowości.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił, że w dalszym ciągu jest niepokój, 
ponieważ jest to jakby próba kontrapunktu Dąbki – Wicie. Pan Sołtys oznajmił, że nie jest to 
dobry kierunek. Następnie oznajmił, że pani Sołtys Wicia chciała przekazać cos o 
znakomitym znaczeniu, że gdzieś chwieją się elementy, że są słabe elementy zarządu Gminą. 
Pan Jan Górski oznajmił, że mieszkańcy nie mają do czynienia z Panem Wójtem, który objął 
stanowisko dwa lata temu, lecz doświadczonym samorządowcem, o czternastoletnim 
doświadczeniu, który jak gdyby próbuje zamknąć wszystko do ostatniego roku, do ostatnich 
dwóch lat maksymalnie. Pan Jan Górski zasugerował panu Wójtowi, aby się zmienił.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, iż wie, że nie podoba się 
niektórym mieszkańcom, ale jeszcze jest zdrowy, przynajmniej na głowie. Ponadto oznajmił 
otwarcie, że cieszy się z każdego dnia i po prostu robi swoje i służy, a nie robi żadnych 
biznesów. Następnie Pan Wójt oznajmił, że miejscowość Wicie dla niego równa się tak samo 
jak miejscowość Jeżyce, Jeżyczki, Stary Jarosław i wszystkie inne miejscowości.    

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki wchodząc w słowo oznajmił: „Dla nas 
dokładnie to samo.” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo kontynuując wypowiedź 
powiedział, że gdyby wszyscy sołtysi, którzy obecnie siedzą na posiedzeniu pisali takie pisma 
jak sołectwo Dąbki, to Gmina tylko cały czas by czytała, a po drugie, to Pan Sołtys Sołectwa 
Dąbki pisząc do Pana Wójta daje mu termin na przykład trzech dni na udzielenie odpowiedzi. 
Pan Wójt oznajmił, że szanuje to, że jest problem, ale podkreślił, że jeśli ma coś do 
powiedzenia, to musi to najpierw sprawdzić, czy to jest podparte czymś. Pan Wójt nadmienił, 
żeby nie odnosić tego do jego osoby, bo być może jego osoba minie i przyjdzie druga. Przy 
tym Pan Wójt zapytał, czy ta osoba cuda zrobi? Następnie odpowiedział, że też będzie tyrać                
i cyframi obracać.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Jerzemu Krzyżanowskiemu Radnemu Rady Gminy Darłowo.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił kierując słowa do 
Pani Małgorzaty Żugaj Sołtys Wicia, iż cieszy się, że Rada Gminy Darłowo przysporzyła jej 
tyle radości, że ‘zaczęła trochę chociaż myśleć’. Pan radny przy tym wyraził nadzieję, że 
częstsze kontakty z Panią Sołtys więcej będą wpływały na mądrość i myślenie Rady. Pan 
Jerzy Krzyżanowski przypomniał, że prawdę mówiąc mieszkańcy wybrali radnych takich 
jakich wybrali i wybory będą za dwa lata, wówczas będzie można to zweryfikować. Pan 
Radny bardzo zachęcił do kandydowania na Radnego, nadmieniając, że wówczas takie 
myślenie w Radzie będzie spływać na innych. Następnie Pan Jerzy Krzyżanowski oznajmił, 
że faktycznie był czas na rozmowy, na negocjacje jeśli chodzi o opłaty miejscowe                              
i uzdrowiskowe, bo był najpierw projekt uchwały, który podany był do wiadomości oficjalnie 
przez Internet. Następnie oznajmił, że jeśli Sołtysi faktycznie są tak aktywni – przy czym 
nadmienił, że to jest bardzo dobrze, że są tacy aktywni – to powinni wcześniej zgłaszać te 
problemy i wcześniej uaktywniać te protesty, a nie wówczas, gdy uchwała była już podjęta. 
Mówca przypomniał, że wówczas Pani Sołtys najpierw była troszeczkę dumna z mądrości 
Rady, następnie przestała być dumna ponieważ Rada już inaczej zagłosowała, niż niektórzy 
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myśleli. Mówca oznajmił, że w każdym bądź razie był czas, żeby to negocjować i o tym 
rozmawiać. Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że w tej chwili 
przypomina tylko Sołtysom, że przyjdzie następna sprawa, a mianowicie opłata za śmieci. 
Mówca przypomniał, że jest już podjęta uchwała, jest projekt, a 21 grudnia jeżeli odbędzie się  
kolejna sesja, to będzie podjęta uchwała o stawkach. Pan Radny zwrócił uwagę, że dopiero 
wtedy będzie bunt, ponieważ będzie to wszystko musiało być przeliczone na zasadzie tych 
nowych warunków, a od pierwszego lipca będzie musiało to obowiązywać. Pan Jerzy 
Krzyżanowski oznajmił, że prawdę mówiąc przez cała sesję i w wolnych wnioskach nie 
usłyszał ani jednego pytania na ten temat, a temat – jak podkreślił – jest bardzo ważny, 
ponieważ stawki mogą wzrosnąć bardzo drastycznie. Pan Jerzy Krzyżanowski oznajmił, że 
zapewne Państwo Sołtysi czytają w prasie o tym jakie stawki są w innych miejscowościach                      
i oznajmił, że w Gminie Darłowo również takie stawki będą, bo innych ni Bedzie mogło być. 
W związku z powyższym Pan Jerzy Krzyżanowski wskazał, że tutaj jest problem do 
rozwiązania. Mówca przestrzegł, żeby nie było znowu, że nie było czasu i znów mówca 
będzie musiał powiedzieć, że jest „musztarda po obiedzie”.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Grzybak Sołtysowi Sołectwa Wiekowo.  

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo oznajmił, że właśnie na temat 
spraw śmieciowych miał zabrać zdanie, jedna po wystąpieniu Pana Radnego Jerzego 
Krzyżanowskiego nie bardzo rozumie, kto ma wystawiać propozycje. Pan Kazimierz Grzybak 
zapytał: „Nad czym my jako sołtysi mamy dyskutować? Nad czym? Panie Radny może Pan 
powie nad czym my jako sołtysi mamy dyskutować i co mamy przedstawiać mieszkańcom?” 
Mówca oznajmił, że musi być jakiś projekt uchwały, w którym są stawki, czy będą liczone od 
mieszkańca, czy od m3 wody. Pan Kazimierz Grzybak oznajmił, że o tych sprawach tylko                
w prasie czyta, a wręcz wraz z niektórymi Sołtysami są zaniepokojeni, że tu w Gminie nic się 
nie dzieje na ten temat. Przy tym dodał, że Pan Radny mówi, że 21 grudnia będą 
podejmowane decyzje.  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo wchodząc w słowo oznajmił, że 
będą, a jak nie wie o co chodzi, to…   

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo nadmienił, że już w lipcu 
oznajmił mieszkańcom, że taka sprawa będzie i zobowiązał się do tego, że jak będzie więcej 
wiedział w tym temacie to przekaże te informacje mieszkańcom. Mówca oznajmił, że nie 
może dzisiaj nie może żadnej wiedzy im przekazać, ponieważ jej nie ma. Następnie Pan 
Sołtys kierując słowa do Pana Radnego podkreślił, że Internet ogląda, czyta projekty uchwał, 
jednak nic takiego w nim nie zauważył nad czym mógłby z mieszkańcami dyskutować.    

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo nadmienił, że Pan Radny 
Jan Różycki się uaktywnił, z czego się bardzo cieszy, ale stwierdził, że jest nie za bardzo 
zorientowany, wobec czego prosił by się wstrzymał od jakichkolwiek „pomruków pod 
nosem.” Pan Jerzy Krzyżanowski następnie skierował do Pana Sołtysa pytanie, czy Pan Sołtys  
pytał kogoś z Gminy na ten temat. Pan radny oznajmił, że przecież Pan Kazimierz Grzybak 
jako Sołtys może podejść nawet i do Wójta, czy do Zastępcy Wójta, który jest mocno 
zorientowany w tym temacie. Mówca powtórzył, że jako Sołtys Pan Kazimierz ma prawo 
podejść i zapytać na ten temat i porozmawiać, wówczas wiedziałby o czym się dyskutuje.      

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław oznajmił, że jest to bardzo 
ważny temat, a Pan Jan Różycki jest bardzo aktywny, wobec czego zapytał, dlaczego radni 
nie zaprosili Sołtysów do wspólnego stołu by omówić ten temat. Następnie pan Sołtys 
oznajmił, że Radni postępują w taki sposób, że ile chcą to Sołtysom dadzą, kiedy chcą to… 
Pan Sołtys oznajmił, że Radni mają, a Sołtysi nic nie mają.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał, co to znaczy: „Wy macie a 
my nic nie mamy?” Pan Wójt prosił Przedmówcę o wyjaśnienie tych słów.  
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Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław wyjaśnił, że Sołtysi nie 
rozumieją tego, że jest druk numer jakiś tam piąty, dziesiąty i setny i słyszą  głosowanie,                   
a Sołtysi siedzą ‘uszami ruszają i nie wiedza o co chodzi’. Następnie Pan Sołtys oznajmił, że 
gdy był radnym, to widział o co chodzi.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że na 
początku sesji czyta cały porządek obrad odczytując całe tytuły, z kolei wnioskodawca, czyli 
Wójt odczytuje uzasadnienie i projekt.  

Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław oznajmił, że nie jest tak. 
Następnie nadmienił, że kiedyś było tak, że zarówno Sołtysi głosowali tak jak i Radni.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zapytał, kiedy tak było? 
Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław oznajmił, że było tak.  
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, iż myśli, że stwarzany 

jest pozorny bałagan, albo bałagan, że to wszystko zaczyna się gubić, a Rada to już w ogóle 
nie wiadomo co to jest, Wójt też nie wiadomo. Z tego tak wynika, że ważny jest ten, kto 
powie coś z odwagą. Następnie Pan Wójt przypomniał, że są określone kompetencje, po to, że 
rada zbiera to wszystko i jest tu finał tych określonych spraw, żeby zając zdanie w formie 
uchwały. Pan Wójt wyjaśnił przypominając, że Sołtysi są na sesjach po to, żeby wiedzieć, ale 
merytorycznie Radni rozstrzygają te sprawy. Pan Wójt nadmienił, że Sołtysi traktują te 
sprawy, że radni nie wiadomo co rozstrzygają, co Sołtysi też chcieliby rozstrzygać. Pan Wójt 
przypomniał, że jest na to wszystko pewna procedura i kompetencje, a jeden drugiego nie 
będzie wyręczał, bo w końcu dojdzie do tego, że będzie bałagan z tego wszystkiego. Z jednej 
sprawy można zrobić w taki sposób tyle wariantów, że cały rok będzie można nad tym 
dyskutować i nic nie rozstrzygnąć. Następnie Pan Wójt poruszył temat związany                               
z gospodarką śmieciową oznajmiając, że Gmina Darłowo jako jedna z niewielu Gmin 
uchwalili udany, czy nieudany regulamin utrzymania porządku i czystości. Ten regulamin 
został przekazany Wojewodzie do nadzoru. Pan Wójt przypomniał, że ten regulamin zawarty 
był na kilku stronach, do czego pracownik Wojewody podszedł pod względem prawnym                
i wystosował około dwadzieścia cztery strony uzasadniając odmienne zdanie na ten temat. 
Pan Wójt otwarcie oznajmił, że uważa, że nie ma tego złego, co by na dobre nie wyszło, gdyż 
inni teraz biorą z tego przykład co można pisać, a czego nie można. Ponadto oznajmił, że ma 
nawet taką ściągawkę z Regionalnej Izby Obrachunkowej jak do tej sprawy podchodzić. Pan 
Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił Sołtysom Sołectw Gminy Darłowo, że 
władze Gminy tkwią niejako w tym samym pod względem tematu gospodarki śmieciowej, 
ponieważ jest ustawa, a do niej komentarze, a nim dojdzie do ostatecznego finału są pewne 
sprawy strategiczne, gdzie narzucone są konkretne rozwiązania tego problemu. Na to 
wszystko, co jest sugerowane odnoście tego tematu śmieciowego, Pan Wójt oznajmił, iż 
osobiście uważa, że żaden sposób nie jest dobry, gdyż jest to takie pośrednie liczenie od 
czegoś do czegoś, które nigdy nie jest wyważone. Zdaniem Pana Wójta jeśli coś kupuje i za 
coś płaci i może liczyć to. Na dzisiaj Pan Wójt oznajmił, że zastanawia się nad tym nawet czy 
w ogóle proponować podjęcie uchwały w tym zakresie, ponieważ jest to narzucone z góry                 
i przyjęta jest droga między innymi, że jeśli organ podejmie uchwałę, to Wojewoda może ją 
odrzucić jako organ nadzorczy, ponieważ jest dużo niewiadomych w tym temacie. Takie będą 
skutki w szeregu sprawach bardzo istotnych dla całej Gminy. Pan Wójt powiedział, że 
zwłaszcza nie może być marnowane to co Gmina latami budowała.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła, że jej zdaniem Gmina 
dobrze zrobiła, zenie wychyla się za szybko. Przy tym Pani Sołtys zaznaczyła, że nie 
wyobraża sobie, żeby ktokolwiek z obecnych tu nie orientował się dobrze w projektach, które 
są odnośnie naliczania tej opłaty za śmieci.  Pani Sołtys oznajmiła, że sprawy te są wiadome                   
i śledzone, a ta wiedza pokazuje teraz to, że tam (w tych jednostkach samorządu 
terytorialnego), gdzie podejmowane są te uchwały jest obecnie wielka bijatyka, w skutek 
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czego chcą zmieniać teraz te uchwały. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła, że śledzi te uchwały 
i orientuje się, że są one podejmowane różnorodnie, a mianowicie: 1) od metra 
kwadratowego; 2) od zużycia wody; 3) od osoby i tak dalej. Pani Małgorzata Żugaj oznajmiła 
Władzom Samorządowym, że akurat się jej podoba to, że się nie uaktywniają zbyt szybko                
w tym temacie, bo na błędach innych też dobra jest nauka. Jeżeli chodzi o wypowiedzi 
kolegów Sołtysów Mówczyni nadmieniła, ze dołącza się do tego, ponieważ chodzi o to, że 
Sołtysi oczekują, że inicjatorem takich protoplastów, że rzuci się ten temat, jednak będzie 
Rada Gminy. Pani Sołtys oznajmiła, że spotykają się tutaj, na sesji, gdzie jest taka luźna                    
i fajna dyskusja, podczas której na przykład Pan Jerzy Krzyżanowski, z którego wszyscy są 
dumni, na przykład mówi: „Słuchajcie czeka nas taki i taki temat, nasze stanowisko jest takie, 
ale część Rady jest na ta, a niektórzy Radni są przeciw, co my o tym myślimy.” Pani 
Małgorzata Żugaj podkreśliła, że Sołtysi czekają na inicjatywę, że są najniższym ogniwem 
tego samorządu. Jeżeli chodzi o wypowiedź Pana Radnego Jerzego Krzyżanowskiego 
Mówczyni oznajmiła, że to jest nieprawda odnośnie opłaty klimatycznej. Następnie Pani 
Sołtys wyjaśniła, że zabrali głos podczas gdy Panowie Radni byli uprzejmi przyjechać do 
miejscowości Wicie, gdzie przebywali turyści, a Pani Sołtys do spotkania tego się 
przygotowała, co Rada otrzymała również na piśmie, ale i osobiście mogli przejść po 
przejściu na plażę, po plaży, po droga tak zwanych, co powinno być podstawą do tego, że 
powinni później podjąć dyskusję w tym temacie. Pani Sołtys oznajmiła, że zrobiła wszystko 
co mogła zrobić, żeby ich do tego przygotować, że nie ma takiej podstawy, żeby te podatki 
podnosić. Mówczyni następnie oznajmiła, że Pan Wójt mówił, że tylko Wicie i podkreśliła, że 
Ona jest Sołtysem Wicia, i tylko Wicia, dlatego tylko na temat tej miejscowości się 
wypowiada, a jeżeli nie jest proszona o wypowiadanie się na temat innych miejscowości to 
się nie wypowiada.  

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił, że nie tylko Wicie, ale 
prosi koleżanki i kolegów radnych, żeby te spotkania, te dyżury wykorzystać właśnie na 
chociaż jedną konsultację na temat umów śmieciowych, żeby poznać po prostu odczucie                 
w Gminie naszych mieszkańców i samouspokojenia się, że robią to dobrze, że orientują się co 
ci mieszkańcy oczekują.    
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos. Nikt więcej nie zabrał głosu. Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 4. 
 

Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów porządku obrad XXVII Sesji VI kadencji Rady Gminy 

Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął obrady              
o godzinie 1154 w dniu  30 listopada 2012 roku.  
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się jeden plik zapisany na dysku CD oznaczony: VN850154.         
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